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Românii din străinătate vor vota
pe parcursul a trei zile

Comisia specială comună a Camerei
Deputaţilor şi Senatului pentru eleborarea,
modificarea şi completarea propunerilor
legislative în materie electorală a decis ca
votul în Diaspora să aibă loc pe parcursul a
trei zile, respectiv vineri, sâmbătă şi duminică.
„În ziua de duminică, votarea începe la ora
locală 7.00 şi se încheie la ora locală 21.00.
Prin excepţie de la prevederile alin. 1, votarea
în străinătate se desfăşoară şi pe parcursul
zilelor de vineri şi sâmbătă imediat anterioare
zilei votării. În ziua de vineri, votarea începe la
la ora locală 12.00 şi se încheie la ora locală
21.00, iar în ziua de sâmbătă votarea se
deschide la ora locală 7.00 şi se încheie la ora
locală 21.00”, se arată în articolul adoptat, joi,
de comisia comună pentru codul electoral.

Secretarul general al Guvernului
Toni Greblă, achitat definitiv

Magistraţii instanţei supreme l-au achitat
definitiv, joi, pe Toni Greblă, în dosarul în care
DNA l-a acuzat de fapte de corupţie.
Secretarul general al Guvernului a fost achitat
şi în primă instanţă de ÎCCJ pentru trafic de
influenţă, fals în acte şi coordonarea unui grup
infracţional. Procurorii DNA l-au acuzat în
2015 pe Toni Greblă că, după efectuarea
percheziţiilor domiciliare la ferma sa de struţi,
fostul judecător al Curţii Constituţionale şi-ar fi
continuat o activitate infracţională şi ar fi făcut
demersuri de valorificare a unor pretinse
foloase necuvenite obţinute din infracţiunea
de efectuare de operaţiuni financiare ca acte
de comerţ incompatibile cu funcţia, ca să
obţină pentru el şi pentru altul bani, bunuri sau
alte foloase necuvenite. Toni Greblă, la data
acuzării judecător al Curții Constituționale a
României, a fost reţinut de DNA pentru o
perioadă de 24 de ore, și-a pierdut funcția și a
fost nevoit să-și apere nevinovăția ani de zile
în instanță.

Codrin Ştefănescu: Prea mulţi
trădători vor să ne fie Şefi

Codrin Ştefănescu, care candidează la
funcţia de secretar general PSD la Congresul
partidului de sâmbătă, afirmă că există „prea
mulţi trădători pe metru pătrat”, dintre care
unii vor să fie şefi şi anunţă că nu se va
supune lor. “Prea multe lipitori și prea multe
personaje lipsite de caracter în preajma
noastră. Prea mulți fătarnici și prea multi
trădători pe metru pătrat. Și unii dintre aceștia
chiar vor să ne fie Șefi ! Să-i urmăm
necondiționat și să ne supunem cu pioșenie.
Eu, unul, nu o voi face! Asta am vrut să vă
zic...”, a scris Codrin Ştefănescu pe
Facebook. Codrin Ştefănescu, fost secretar
general PSD, şi-a depus candidatura pentru
un nou mandat. Pentru aceeaşi funcţie
candidează şi actualul purtător de cuvânt al
social democraţilor, Mihai Fifor, dar și
președintele PSD Constanța, Felix Stroe.
Sâmbătă, 29 mai, PSD urmează să
organizeze un Congres extraordinar în care
se vor decide funcţiile de preşedinte al
partidului, preşedinte executiv şi secretar
general.

Pe scurt.

Instituţia Avocatul Poporului a
fost politizată dn momentul în
care în competenţele acesteia

a apărut posibilitatea de a ataca la
CCR legi şi ordonanţe, iar o schimbare
vine doar de la activitatea efectivă, a
afirmat, joi, la RFI, fostul
europarlamentar Renate Weber, care
va depune săptămâna viitoare
jurământul pentru a prelua şefia
acestei instituţii.

Totodată, apreciază ea problema
ordonanţelor de urgenţă mult prea
numeroase este una reală.

“Instituţia este politizată, a fost
politizată din momentul în care în
competenţele acestei instituţii a apărut
posibilitatea de a ataca la CCR legile
şi ordonanţele. Deci, din acel moment,
cumva, Avocatul Poporului a devenit
un fel de arbitru în acest joc
constituţional, în sensul bun al
cuvântului. (...) Şi atunci, din
perspectiva aceasta, este clar că ea
este politizată şi nu este doar
percepţia mea. Cine a urmărit traseul
meu profesional de-a lungul timpului
cred că a putut să constate că sunt un
om care ţine la un principiu. (...)
Ordonanţele de urgenţă au fost
întotdeauna mult prea numeroase în
România cu fiecare guvernare care a
a existat în această ţară. Eu am peste
20 de ani de când tot spun asta. (...)
Chestiunea aceasta rămâne şi a
stârnit multă nemulţumire de mai multă
vreme. Urmează să vedem cum

anume trebuie să continuăm”, a
declarat Weber.

În viitoarea calitate pe care o va
avea, Renate Weber spune că îşi
doreşte foarte mult să aducă în faţa
opiniei publice dimensiunea a ceea ce
înseamnă apărarea drepturilor şi
libertăţilor, pentru că personal a
constatat că deşi această instituţie îşi
realizează foarte bine activităţile pe
care le are în acest domeniu, în opinia
publică lucrul acesta nu se mai ştie
deloc.

Avocatul Poporului are într-adevăr
competenţe în ceea ce priveşte
sesizarea CCR pe chestiuni de
neconstituţionalitate. Cred că este

singura instituţie de acest fel pe care o
ştiu eu din UE cu astfel de
competenţe. Din păcate, la noi acest
aspect cumva a prevalat în dezbaterea
publică şi, în felul acesta, misiunea
iniţială a Avocatului Poporului s-a
pierdut din vedere. Şi eu cred că e
foarte important să şi comunicăm într-
un mod care să ne facă să înţelegem
care este menirea acestei instituţii şi
de ce este important într-adevăr să
înţelegem că apărarea drepturilor şi
libertăţilor interesează fiecare
persoană în parte şi societatea în
ansamblu”, a adăugat Renate Weber.
Potrivit ei, schimbarea nu poate să
vină decât de la activitatea efectivă.

Curtea Constituţională a validat 
referendumul pe justiţie

Renate Weber: Instituţia Avocatul
Poporului a fost politizată

Preşedintele Consiliului Superior
al Magistraturii (CSM) a înaintat, joi,
către Serviciul Român de Informaţii şi
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de
Casaţie şi Justiţie solicitările privind
declasificarea anexelor Raportului
Inspecţiei Judiciare privind

protocoalele, anunţă CSM.
“În data de 26 iunie 2019,

Comisia nr. 1 - comună „Legislaţie şi
cooperare interinstituţională” a decis,
referitor la cele 19 anexe la Raportul
Inspecţiei Judiciare nr.
3923/IJ/996/DIP/2018, sesizarea
preşedintelui Consiliului Superior al
Magistraturii cu propunerea de iniţiere
a demersurilor prevăzute de lege
către SRI şi Parchetul de pe lângă
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie
pentru declasificarea anexelor ataşate
la Raportul Inspecţiei Judiciare nr.
3923/IJ/996/DIP/2018. Preşedintele
CSM a înaintat pe 27 iunie 2019 către
SRI şi Parchetul de pe lângă Înalta

Curte de Casaţie şi Justiţie solicitările
privind declasificarea anexelor ataşate
Raportului Inspecţiei Judiciare, care
pot fi accesate aici”, se arată într-un
comunicat de presă al CSM.

Reprezentanţii CSM mai
precizează că au fost formulate cereri
pentru declasificarea celor 19 anexe
la Raportul Inspecţiei Judiciare nr.
3923/IJ/996/DIP/2018 de către unii
membri ai Consiliului, de asociaţiile
profesionale de magistraţi, respectiv
Uniunea Naţională a Judecătorilor din
România şi Asociaţia Magistraţilor din
România, precum şi de către mass
media. O astfel de solicitare a făcut şi
Călin Popescu Tăriceanu,

Curtea Constituţională a României
a validat, joi, rezultatul referendumului
naţional din 26 mai iar cele cinci
contestaţii referitoare la respectarea
procedurii pentru organizarea şi
desfăşurarea referendumului au fost
respinse.

Potrivit art. 146 lit. i) din
Constituţie, CCR “veghează la
respectarea procedurii pentru
organizarea şi desfăşurarea
referendumului şi confirmă rezultatele
acestuia”. De asemenea, art. 46, 47
din Legea 47/1992 privind organizarea
şi funcţionarea Curţii Constituţionale,
republicată, prevede că plenul CCR

decide, cu o majoritate de două treimi,
asupra valabilităţii referendumului.
Hotărârea Curţii Constituţionale
stabileşte dacă a fost respectată
procedura pentru organizarea şi
desfăşurarea referendumului şi
confirmă rezultatele acestuia. Înaintea
publicării în Monitorul Oficial,
hotărârea se prezintă Camerei
Deputaţilor şi Senatului, întrunite în
şedinţă comună.

Pe 3 iunie, Biroul Electoral Central
a anunţat rezultatele finale ale
referendumului din 26 mai. La prima
întrebare, privind interzicerea amnistiei
şi graţierii pentru infracţiuni de

corupţie, numărul voturilor valabil
exprimate la răspunsul “da” a fost de
6.459.383, în timp ce pentru “nu” au
optat 1.059.678. Numărul voturilor
nule: 403.530. La întrebarea a doua,
referitoare la interzicerea adoptării de
către Guvern a ordonanţelor de
urgenţă în domeniul infracţiunilor,
pedepselor şi al organizării judiciare,
corelată cu dreptul altor autorităţi
constituţionale de a sesiza direct CCR
cu privire la ordonanţe, numărul
voturilor valabil exprimate la răspunsul
“da” a fost de 6.477.865, iar pentru
“nu” - 1.038.916. Numărul voturilor
nule: 407.088.

CSM cere SRI şi PG declasificarea anexelor
raportului Inspecţiei Judiciare pe protocoale

Renate Weber: „Este într-adevăr important să înţelegem
că apărarea drepturilor şi libertăţilor interesează fiecare

persoană în parte şi societatea în ansamblu“


